
Високи  представник  честитao  новоизабраном  предсједнику
САД Џоу Бајдену

Високи представник Валентин Инцко упутио је срдачне честитке Џоу Бајдену на избору за 46. предсједника
Сједињених Америчких Држава и пожелио му успјех у обављању те важне функције.

“Новоизабрани предсједник САД Бајден јако добро и дуго познаје ситуацију на Балкану. Ово подручје
посјећивао је и у вријеме предсједника Тита, а у посјети регији био је и као потпредсједник Сједињених
Америчких Држава и био активно укључен у напоре шире међународне заједнице на пружању подршке
њеним евроатлантским тежњама. Долазио је у Сарајево 1997. године са предсједником Клинтоном, а у БиХ
је долазио и као потпредсједник 2009. године.

У складу са тим, у његовом тиму налази се низ изврсних стручњака, посебно у области спољне политике, а
међу њима су и стручњаци за Балкан и Босну и Херцеговину. Један од њих је свакако професор Бил Барнс,
који је био замјеник државног секретара у мандату Хилари Клинтон, са којим сам у својству високог
представника имао два састанка Још једна јака политичка личност у Демократској странци је Сјузан Рајс,
која је била амбасадор САД у Уједињеним нацијама у вријеме када су усвојене бројне резолуције о Босни и
Херцеговини. Једнако изузетан демократски дипломата је Саманта Пауер, такође бивши амбасадор у УН-у.
Посебно занимљиво за Саманту Пауер је чињеница да је написала књигу на 640 страница насловљену
“Проблем из  пакла,  Америка  и  доба  геноцида”.  Књига  је  начелне природе и  говори о  посљедицама
геноцида и међународном присуству у мјестима у којима се он догодио, али Саманта Пауер се такође
фокусира на појединачне земље и амерички одговор на такве кризе као оне у Камбоџи, БиХ, Руанди и
Косову.

Ту је, наравно, и Елвир Клемпић, највише рангирани Босанац у Бајденовом тиму и дугогодишњи савјетник.

Пред предсједником Бајденом налазе се стотине питања која траже рјешење, како у иностранству тако и
код куће, између осталог и криза коју је изазвала пандемија. Али охрабрујуће је то што он познаје ову

https://www.ohr.int/%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%b8-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d0%bd%d0%b8%d0%ba-%d1%87%d0%b5%d1%81%d1%82%d0%b8%d1%82%d0%b0%d0%be-%d0%bd%d0%be%d0%b2%d0%be%d0%b8%d0%b7%d0%b0/
https://www.ohr.int/%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%b8-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d0%bd%d0%b8%d0%ba-%d1%87%d0%b5%d1%81%d1%82%d0%b8%d1%82%d0%b0%d0%be-%d0%bd%d0%be%d0%b2%d0%be%d0%b8%d0%b7%d0%b0/


регију и што око себе има низ високо квалификованих и мотивисаних људи, који се цијели живот баве
југоисточном Европом.

Будући да сам имао задовољство да се лично сретнем са господином Бајденом током његове посјете Босни
и Херцеговини у мају 2009. године, увјерен сам да је он истински пријатељ ове земље и да ће, заједно са
европским партнерима, окренути нови лист у овом дијелу Европе”, казао је високи представник.


